
Zápis
z 19. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT

dne 22. 6. 2023

Místo konání: Hotel Zámek Valeč, Valeč 1, 675 53 Valeč u Hrotovic
Čas konání: 14:00 – 18:00
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický, Ing. Bednář a

doc. Máša, tajemník Ing. Tesař, ředitelé ústavů
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:
1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 18. řádného zasedání, plnění

usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS 2022/2023
5. Schválení Časového plánu akademického roku 2023/2024
6. Schválení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2022
7. Konečné projednání žádosti akreditace navazujícího magisterského studijního programu

Pokročilé automobilové inženýrství
8. Strategie směřování FSI
9. Strategie FSI ve vzdělávací činnosti
10. Stanovení termínu (21. 9. 2023) a programu příštího zasedání AS FSI
11. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana doc. Hlinku, proděkany prof. Křupku, doc. Katolického, Ing. Bednáře
a doc. Mášu, tajemníka Ing. Tesaře a ostatní hosty.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 18. řádného zasedání,
plnění usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 19. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 18. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.
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ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Dne 26. 6. 2023 navštíví FSI zástupci Faculty of Mechanical and Industrial Engineering TU

Wien.
- 29. 6. 2023 proběhne zasedání komise pro udílení cen absolventům, ústavy, které zatím

nenominovaly žádného absolventa, nechť tak učiní do pátku 23. 6.
- Od 10. 7. do 13. 7. proběhnou promoce absolventů.
- Proběhlo zasedání pracovní komise pro přechod z IS Apollo do IS Teacher.
- Probíhá převod kompetencí ohledně projektů na fakulty (nebude se týkat operačních

programů, mezinárodních schémat a výzev s omezením na poskytovatele).
- Byl připraven nový organizační řád CVISu.

Prof. Štětina:
- AS VUT schválil Zprávu o hospodaření, byl předložen statut FA. Příští týden se uskuteční

výjezdní zasedání, na které připravil prorektor pro tvůrčí činnost několik zajímavých témat,
např. jakým směrem se ubírá hodnocení výzkumných organizací dle Metodiky 17+ a jakým
způsobem se může toto hodnocení promítnou do pravidel pro rozdělení finančních
prostředků na výzkum a další.

RNDr. Popela:
- Proběhlo zasedání EK AS VUT, za účasti prof. Vrby a Ing. Nedvěda proběhla diskuze na

téma kompenzace velkých infrastruktur z provozních prostředků VUT.
- Bylo zvoleno nové předsednictvo ČKR.
- Proběhl Sněm RVŠ, na němž bylo přijato usnesení označující první návrh státního

rozpočtu na rok 2024, dle kterého má MŠMT přijít o 29 mld, za nepřijatelný. Sněm naopak
vznesl požadavek na zastavení podfinancování VŠ a zároveň odmítl návrh MF na
navýšení kofinancování připravovaných projektů OP JAK ze strany VŠ.

doc. Roupec:
- Doplnil informace RNDr. Popely a okomentoval některé výroky, které zazněly na Sněmu

RVŠ.

ad 4) Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS
2022/2023

Dokument byl předložen na minulém zasedání a byl projednán na společné schůzce SK a LK s
vedením fakulty, připomínky byly zapracovány. Dobrého skóre do 1,6 dosáhlo 87 % pedagogů,
mírně se zvedl počet negativně hodnocených pedagogů. Vzrostl také počet účastníků ankety
na 29,4 %. Nově jsou dostupné výsledky ankety pro všechny členy AO FSI, z 5667 komentářů
bylo skryto pouze 13 z důvodu urážlivého znění. Výsledky hodnocení byly projednány s řediteli
ústavů, kteří dali k připomínkám studentů svá vyjádření a případně navrhli řešení u negativních
komentářů.
Na zasedání byla provedena poslední formální úprava v dokumentu - byl opraven název tabulky
č. 1.
Usnesení: AS FSI projednal Zprávu o hodnocení výuky v BSP a NMSP za ZS 2022/2023 a
nemá další pozměňující připomínky.
Hlasování 4: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 5) Schválení Časového plánu akademického roku 2023/2024

Po projednání ve SK došlo ke zkrácení doby pro státní závěrečné zkoušky na 9 dní, důvodem
je umožnit studentům nominovaným na CPP vypracovat prezentace.
Dokument byl projednán SK a LK a nejsou k němu další připomínky.
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Prof. Štětina navrhl pro další období jako kompromisní řešení zařadit místo prvního týdne výuky
letního semestru tzv. administrativní týden, ve kterém by neprobíhala výuka, studenti by si v této
době mohli na fakultě vyřizovat administrativní záležitosti.
Usnesení: AS FSI projednal Časový plán na akademický rok 2023/2024 ve znění ze dne 15. 6.
2023 a nemá námitek.
Hlasování 4: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 1

ad 6) Schválení Výroční zprávy o činnosti FSI VUT za rok 2022

K dokumentu proběhla jedna schůzka s vedením fakulty, připomínky z řad senátorů byly
zapracovány.
Usnesení: AS FSI schvaluje Výroční zprávu o činnost FSI VUT za rok 2022 ve znění ze dne
15. 6. 2023.
Hlasování 5: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

ad 7) Konečné projednání žádosti akreditace navazujícího magisterského
studijního programu Pokročilé automobilové inženýrství

Žádost byla projednaná SK a LK za účasti vedení fakulty, připomínky byly zapracovány.
Proděkan Máša upozornil na některé formální problémy, týkající se dodržování termínů při
předkládání akreditací. Vedení FSI zvažuje vytvoření metodiky, která by jednotlivé kroky a
termíny popisovala.
Prof. Štětina uvedl, že program je připravován ve spolupráci s dalšími třemi fakultami, zdržení
některý termínů bylo důsledkem rozdílnosti systémů mezi jednotlivými fakultami.
Usnesení: AS FSI projednal podklady pro žádost akreditace navazujícího magisterského
studijního programu Pokročilo automobilové inženýrství a nemá námitky.
Hlasování 6: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0

ad 8) Strategie směřování FSI

Na minulém výjezdním zasedání bylo otevřeno téma podpory aplikovaných výstupů a transferu
technologií a téma komercializace duševního vlastnictví. V dnešní prezentaci představili
jednotliví členové vedení fakulty senátorům vývoj FSI v těchto oblastech.
Následovala diskuze, které se zúčastnili i ředitelé ústavů.

ad 9) Strategie FSI ve vzdělávací činnosti

Dalším důležitým tématem pro univerzitu je vzdělávání. Ve své prezentaci pan děkan seznámil
senátory a přítomné zástupce ústavů s vývojem v této oblasti, poukázal na výzvy, před kterými
fakulta stojí a představil kroky, které fakulta vyvíjí pro zkvalitnění vzdělávání. S podrobnými
informacemi a problémy ve všech třech stupních studia seznámil senátory proděkan Bednář,
pan děkan navázal srovnáním s našimi i zahraničními univerzitami. Proděkan Máša představil
kroky, které činí fakulta i univerzita k podpoře kvality vzdělávání a nástroje, které byly za tímto
účelem vyvinuty. Evaluací Ph.D. studia se zabýval proděkan Katolický.
Následovala diskuze, ve které se přítomní vyjadřovali k předloženým vizím a názorům a kladli
doplňující otázky.

Prezentace k oběma bodům byla senátorům zaslána emailem.
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ad 10) Schválení termínu (21. 9. 2023) a programu příštího zasedání

Termín 20. zasedání byl navržen na čtvrtek 21. 9. 2023 14.00.

Návrh programu pro 20. zasedání AS FSI:
- Prezentace studentských spolků

Hlasování 7: pro: 23 proti: 1 zdržel se: 0

ad 11) Různé

Proděkan Bednář odpověděl na dotaz ohledně elektronických zápisů do prvních ročníků.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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